Sahl, Mort

Said in Washington had spent days with Garrison, knows who killed JFK and the story will shock America into making major reforms.  Writer says two TV networks and last week one radio program have abruptly dropped Sahl.  San Francisco Examiner-Chronicle, Jeremy Campbell, London Express, 5/14/67

"Who killed Mort Sahl?" by Charles McCabe.  Article on decline of Sahl as a comedian and alleging this is why he is resorting to support for Garrison case.  San Francisco Chronicle, 11/9/67

Sahl says after he announced on air that Garrison had eyewitnesses to a meeting among Ruby, Oswald and Shaw, the tape was erased and he was fired the next morning.  Long commentary.  LA Free Press.  1/12/68

Tells New Orleans Press Club he is unsalaried member of District Attorney's staff, urges open mind.  New Orleans States-Item, 2/12/68

Long interview with Paul Eberle and Tony Anthony, calls Garrison the most important man in America and blasts the liberals who refuse to support what they know in their hearts is correct.  LA Free Press, 9/19/67

Describes two probable attempts on his life.  LA Free Press, 9/29/67

"I'm suggesting that it isn't that people are fearful when the government calls them and warns them.  It s that people are so corrupt that they don't need to be warned."  LA Free Press, 9/29/67

With 19 others, subpoenaed by Shaw defense for change of venue hearing.  New Orleans States-Item, 2/29/68

Because We Must Decide, an interview with Sahl at the Hungry I, 3/18/68, by Perry Adams.  His analysis of the role of fascism in the assassination, and its dependence upon indifferent liberals when it comes to maintaining the cover-up; the importance of the Garrison investigation to the survival of freedom in the face of growing CIA power and ruthlessness.  Santa Barbara Argo, 4/1/68

Lawrence Lipton, in calling for a book by the District Attorney where he can present evidence he couldn't in court, notes that when the chips were down Sahl was nowhere around.  LA Free Press, 3/14/69

Dick Nolan, in vicious column on "Clay Shaw Aftermath" attacks Sahl as failing to deliver facts when he had a chance.  Claims District Attorney picked Shaw as a target because homosexual and therefore vulnerable.  San Francisco Examiner, 8/17/69

In Three-part interview, Sahl discusses Garrison case, the public indifference, and growing influence of the CIA.  Quotes Senator Fulbright as saying CIA spends 70 per cent of its budget domestically, which "means since its business is overthrowing governments, the one it wants to overthrow is this one.  And they did.  They did a darn good job ..."  LA Free Press, 11/7/69  (11/14 & 11/21/69 parts attached)

Master of ceremonies at $100 per plate banquet for District Attorney after his reelection.  Attacks Warren Report and news media's treatment of District Attorney.  New Orleans States-Item, 1/21/70

Dave Snyder, in column discussing District Attorney's bright political chances, says Landrieu walked out during Sahl's performance as MC.  Says Landrieu already uncomfortable because understood from planners he wouldn't be called upon to speak, but was called to the mike anyway.  New Orleans States-Item, 1/24/70

Appears at Basin Street West in San Francisco, which occasions a sarcastic review by John L. Wasserman.  "Still saving the country."  San Francisco Chronicle, 3/30/70

Sanchez, Carlos Eduardo Herndez
One of 11 men reportedly taken in during FBI raid at Lacombe, La., during Summer 1963, but never arrested or charged.  Notes filed with raid story [gar], 3/4/67

[Garrison knows the names of the Cubans involved, but the FBI will not tell him where they are now …]  LA Free Press, Jane Wilson, 10/20/67

Sanders, James O.

Foreman, new grand jury sworn in 9/6/67, selected by Judge O'Hara.  New Orleans States-Item.  9/6/67

Santana, Emilio

Listed by Shaw's attorneys in motions to court 5/5/67 along with names of several others whose names have been mentioned in connection with the Garrison investigation, and asked if these names are among the "and others" mentioned in the indictment against Shaw.  New Orleans States-Item, 5/5/67

Perry Russo, testifying for the state, names Santana and Arcacha Smith as among the Cubans he saw at the Ferrie Apartment the night the assassination was plotted.  New Orleans States-Item, 2/10/69

Miguel Torres had given District Attorney depositions he had witnessed a meeting among Shaw, Sergio Arcacha Smith, Emilio Santana and other Cuban exiles, and about a meeting between Jack Ruby and Santana -- all of which he later claimed in the NBC program Garrison had bribed him to say.  WIN magazine, 2/1/69

Sapir, Eddie L.

New Orleans city councilman.  Accused by Aaron Kohn of having ties with Carlos Marcello, Joseph, Sammy and Vincent Marcello.  Says he can produce witnesses.  Sapir says he can't prove a thing.  Argument develops during council debate over legalizing bingo.  New Orleans States-Item, 10/3/68

Denies charges, which councilman Philip L. Ciaccio calls "character assassination."  Says he'll seek grand jury probe of the charges through District Attorney, whom he meeting 10/9.  New Orleans States-Item, 10/4/68

MCC submits written request for city council probe of alleged Sapir-Marcello links.  New Orleans States-Item, 10/5/68

Sapir says District Attorney agrees to grand jury hearing.  New Orleans States-Item, 10/9/68

Kohn says Sapir trying to use the grand jury to avoid a public hearing.  New Orleans States-Item, 10/10/

City council turns down Kohn request for down Kohn request for public hearing. New Orleans States-Item, 10/11/68

Sapir to appear before grand jury  New Orleans States-Item, 10/17/68

Kohn indicted by grand jury for public intimidation in the Sapir case, freed on S1,000 bond.  Also indicted, in an unrelated case, are Sapir's law partners Steve Plotkin and Sanford Krasnoff, accused of public bribery the New Orleans States-Item, case of policeman Robert F. Blanchard indicted for manslaughter in the death of a babysitter.  Both say they're innocent, released on $1,000 bond.  New Orleans States-Item, 10/18/68

Sassa, Atsuyuki

Japanese National Police Official who assigned by his government in 1964 to work with the FBI in its investigation of the JFK assassination.  Atsuyki’s comments were extensively quoted in summer of 1964, particularly his remark that for a shot to have been fired from the front the gunman would have had to lie on the pavement ahead of the car and his bullet would have pierced the windshield.  Latter part dubious but the first element about pavement level shooting relevant to Garrison's theory of the Elm St. storm drain as a fourth of four, possibly five sources for the shots.

Reference sheet filed, 12/22/67

Scaccia, Ross

Assistant District Attorney, New Orleans, assigned to Judge Malcom V. O'Hara's section of the court.  O'Hara testified in Chicago hearing that Scaccia had been luncheon companion with him and Zachary A. Strate about 50 times.  O'Hara said Scaccia dad warned him that "perhaps he's too hot for you.  You re a judge, why don't you just drift away from him?"  New Orleans States-Item, 8/22/67

Identified as former assistant District Attorney.  Subpoenaed for New Orleans Grand Jury with law partner Lee Leonard.  New Orleans States-Item, 10/26/67

Jack Dempsey says Scaccia has asserted publicly he will seek election as District Attorney.  New Orleans States-Item, 6/17/69

Attacks District Attorney in political speech.  New Orleans States-Item, 8/25/69

Formally announces candidacy in Democratic primary for District Attorney's office. New Orleans States-Item, 9/2/69

[For Scaccia's campaign arguments, see District Attorney's index]

New Orleans Bar Association votes Connick 450, Garrison 83, Ward 68,  Scaccia 16. New Orleans States-Item, 10/17/69

Schiro, Victor H.

Mayor of New Orleans.  Asks two officials of Vieux Carre Commission, Aaron Mintz and Rene Duffour, to recuse themselves from voting on all commission matters until their indictment on public bribery charges are cleared up.  New Orleans States-Item, 9/23/67

Attends $100 per plate testimonial dinner for Garrison, along with Aycock, Gremiilion and mayor-elect Moon Landrieu. McKieithen absent because of death of his father. New Orleans States-Item, 1/21/70

Details on his career in long account of Police Chief Joseph Giarrusso about to step down.  New Orleans States-Item, 8/4/70

Schlaeger, Carl L.

FBI agent, New Orleans, who with Regis Kennedy interviewed Dean Adams Andrews after the assassination.  Henry J. Taylor column.  Date of interview uncertain in column [11/10 (?)] but Hearings XI, p. 333 indicates was 11/25/63.  [Also CE 3094.]  San Francisco Examiner, 4/12/67

Schlosser, Joseph Dr.

Identified as a radiologist and vice president of INCA.  Tells INCA Ladies Guild how tyrranical groups create conflict to further their ends. New Orleans States-Item, 7/17/69

Schoenkopf, C .M.

Writer in North Valley Mail (San Fernando) who quotes close personal acquaintance of Bradley as saying Bradley's wife told him Bradley called her from Dallas night of 11/22/63 to say he was being followed, and that Bradley later told the friend and three others the same thing.  Bradley maintains he was in El Paso or en route that day.  Also reports Bradley seen with Loran Hall, whom Bradley denies knowing.  LA Free Press, 3/1/68

Schlumberger Wells Services
Owner of munitions bunker allegedly burglarized near Houma during summer of 1961. New Orleans States-Item, 8/23/67

For organization of Schlumberger companies, see attachment, above date.

Schuler, Laurraine

District Attorney's secretary, who testified in Chandler case that she had heard nothing of an alleged bribe to free Ferrie early in 1963. New Orleans States-Item, 11/9/67

Schuler,William

Former assistant District Attorney and currently an assistant in the state attorney general's office, has been mentioned as a political candidate, says Jack Dempsey in discussing candidates for District Attorney. New Orleans States-Item, 6/17/69

Schulingkamp, Oliver P., Judge
At Shaw pretrial hearing, questioned with other judges by defense regarding selection of grand juries.  New Orleans States-Item, 9/11/67

Schulingkamp, Oliver P.
New Orleans District Judge who set arraignment for Martens 4/14/67.  AP B104 1148pcs 10apr67

4/14/67 granted Martens' request for jury trial when pleaded not guilty.  San Francisco Chronicle, 4/15/67

Denied motion for new trial for John Cancler, refused to set aside a multiple offender bill charging Cancler with being a fourth offender.  New Orleans States-Item, 7/17/67

Sentences Cancler to 18 years as multiple offender.  New Orleans States-Item, 7/28/67

Denies motion by Milton Brener, attorney for Martens, for oyer and bill of particulars.  New Orleans States-Item, 8/18/67

Schuster, Peter

New Orleans coroner’s photographer who testified at Shaw hearing he photographed Ferrie's apartment and body after found dead.  San Francisco Examiner 4-star, AP & UPI, 3/14/67

Subpoenaed by state in Shaw trial. New Orleans States-Item, 1/13/69

Testified that he blew up a photo of the grassy knoll and discerned a man in the foliage holding something, but could not say it was a rifle.  Blowups were handed to jury, whose eyes were glued to the pictures for five minutes and they began talking to each other until Judge Haggerty admonished them not to discuss the picture until the proper time. New Orleans States-Item, 2/28/69

Schwegmann, John G.

Louisiana state senator from Jefferson [parish?].  Calls for establishment of a Senate investigatory committee to probe racketeering.  MCC supports him.  He says he has had an anonymous phone call threatening his life. New Orleans States-Item, in running a story about MCC support, prints an editorial pointing out existence of two other such commissions but says the senate should seriously 'consider his suggestion. New Orleans States-Item, 6/29/68

Sciambra, Anthony

Assistant District Attorney, New Orleans.  Early interviewed Perry 5/6/67 Saturday Evening Post said nothing in his report about Russo mentioning the meeting at Ferrie’s apartment.  Phelan and Shaw’s attorneys, charged that Russo later testified to the meeting only after he had been hypnotized, drugged and prodded and prompted.  Sciambra denied this 4/24/67.  San Francisco Examiner UPI, 4/26/67

With Assistant District Attorneys Alcock and Burnes, filed exceptions to petition to Shaw's attorney asking that James Phelan be made material witness at Shaw trial, Sciambra said only way to get Phelan's testimony now under Louisiana law was to have him testify before grand jury.  Sciambra said he willing to testify at same time, and said he stood by everything he has said.  New Orleans States-Item, 5/l/67

Among 18 state witnesses subpoenaed for Andrews trial beginning 8/9/67.  New Orleans States-Item, 8/l/67

Investigated Rose Cherami case.  Extensive details.  Madison, WI., Capital Times, 2/2-3/68

Lane says Sciambra's investigatory evidence is not publicly known as District Attorney long ago decided to reserve all reference to it for the trial.  LA Free Press, 8/23/68

Testifies in Shaw trial that his report on interview with Perry Russo was incomplete, hastily done from 7 to 10 days later.  New Orleans States-Item, 2/12/69

Says he burned notes because of security, which been a "tremendous problem."  New York Times, 2/13/69

Defends District Attorney and self in letter to editor. New Orleans States-Item, 3/14/69

Pro-District Attorney letter to editor. New Orleans States-Item, 1/13/70

Secret Service

David W. Ferrie said that on his return from trip to Texas in 11/63 he was questioned by district attorney's office, at which time he asked G. Wray Gill, his employer, to call the FBI and Secret Service.  Had inter-views with both organizations after being released.  New Orleans Times-Picayune, 2/19/67

Scott, Robert

WRKL, Boston, reporter, who interviewed Andrews 2/17 (according to Weisberg) by telephone, tape of which was played at Andrews trial. (See Tape 54 for copy, together with Weisberg's comment).  San Francisco Examiner-Chronicle, 8/13/67 UPI
Sedgebeer, F., Patrolman
Subpoenaed by Shaw defense for pretrial hearing set for 9/11/67.  Not further identified in story.  New Orleans States-Item, 9/6/67

Listed in first story on the investigation as having received $582 and $14.37 as expenses for trip to Miami for District Attorney's office.  New Orleans States-Item, 2/17/67

Sentola, Lawrence J.

1600 Bodenger Blvd.  Member of grand jury that indicted Shaw, and along with rest of outgoing grand jury (term ended 8/31/67) subpoenaed by defense for Shaw's pretrial hearing set for 9/11/67.  New Orleans States-Item, 9/6/67

Sessions, Cicero

Appears as defense attorney for LIFE correspondent David L. Chandler, in his efforts to avoid appearing before New Orleans parish grand jury.  Charged Garrison with trying to persecute Chandler and prevent his carrying out investigative duties as correspondent.  New Orleans States-Item, 10/11/67

After Chandler’s appeal to state Supreme Court denied.  Sessions takes case to federal court.  New Orleans States-Item, 10/25/67

Files motion in federal court charging Garrison with contempt for telling District Attorneys' convention the day before that Chandler has been protected from testifying because LIFE has been performing a function for the federal government by withholding the Zapruder film "so you can't see" that JFK was shot from the front.  New Orleans States-Item, 3/14/68

Alcock asks dismissal of motion to cite District Attorney for contempt.  Judge Comiskey said would hold hearing (but set no date) on arguments whether motion should be allowed to stand.  Witnesses dismissed.  New Orleans States-Item, 3/20/68

Acting as attorney for Chandler as legislature moves to question him re: Mafia article.  See Chandler.  New Orleans States-Item, 5/28/70

As Chandler's attorney, challenges Gov. McKeithen to testify under oath in federal court.  New Orleans States-Item, 9/1/70

Sewell, Fred A.

Was manager of the Bolton Ford Truck Center in New Orleans in 1961 when Oswald and a William More [or Joseph Moore] tried to buy 10 trucks at cost for use against Castro.  Identified themselves as members of the Friends of Democratic Cuba.  Ramparts, 1/68, p. 53, William Turner

Sewer

(More likely at storm drain) on Elm Street near terminus of the steps down from the grassy knoll, from which Garrison says someone fired a .45 at JFK.  Story has pictures of opening at street level and also of access manhole behind the fence, also of federal agent picking up what District Attorney says is .45 bullet, which he says means goverment had to know more than one gun was involved at the time which TSBD clock shows was 12:40 p.m.  LA Free Press, 12/22/67

Details and background. Extensive system in former residential area.  Drain on Elm like concrete pillbox, 51 feet high, readily reached from manhole behind picket fence.  Drains 15 and 30 inches in diameter.  Text, speech at Albuquerque, 12/15/67.  LA Free Press, 12/22/67

Seymour, William

According to Warren Report, visited Mrs. Sylvia Odio in Dallas in summer 1963 with Lawrence Howard. Jr. and Loran Eugene Hall.  Late September. Name of Leon Oswald used, along with "Leopoldo" and possibly "Angelo."  Seymour and Hall arrested in Dallas three weeks later on technical narcotics charge which noted they were "active in the anti-Castro movement ... committee to free Cuba.

Hall at first admitted the visit, then later retracted it, with the FBI showing not surprise.  "The bureau closed its inquiry by observing that Seymour bore a striking resemblance to Oswald, a meaningless footnote considering the pay records that had been accepted as prima facie evidence that he was in Miami Beach at the relevant time."  Ramparts, 1/68, p. 54,  William W. Turner.

Garrison knows a wealthy oil man posted bail for Hall and Seymour when they were arrested in mid-October.  In 9/66 the FBI stripped the Dallas police files of all pertinent material concerning the arrests.  Ramparts, 1/68, p. 64, William W. Turner

Shaneyfelt, Lyndal L.

FBI photographic expert.  Subpoenaed by state as witness for Shaw trial. New Orleans States-Item, 1/16/69

Penn Jones describes how Shaneyfelt testified he saw the Zapruder film many times and still concluded the fatal shot came from the rear.  Sat with trembling hands closely watched by two assistant U.S. attorneys who asked permission to remain in court while he testified.  Jones says Shaneyfelt looked like a man under house arrest.  Midlothian Mirror New Orleans States-Item, 2/20/69

Penn Jones laments District Attorney's failure to question Shaneyfelt on why the Phil Willis slides were retouched before the FBI returned them to him with the boxcar behind the pergola painted out.  Midlothian Mirror, [filed magazines], 3/13/69

Shaw, Clay L.

54, 1313 dauphine Street.

Former director, New Orleans International Trade Mart.  Summoned for questioning by subpoena obtained by District Attorney's office 3/1/67.  AP 1212pcs 1Mar67

Arrested, booked for conspiracy to commit murder, released on $10,000 bond.  Had appeared at 12:15 p.m., arrest announced at 5:45 p.m.

6’2”, about 200 pounds, Army major decorated WWII.  Address 1313 Dauphine St.

Was first arrested in Garrison probe.  Garrison said had been questioned previously.  Asked $25,000 bond, Judge Brayney said excessive, set #10,000.  AP All7nu et prec. 632pcs 1Mar1967

Retired 10/1/65, after 18 years as director of trade mart, saying new building at foot of Canal St. fulfilled lifelong dream.  AP A129nu 747pcs 1Mar67

Charged with conspiracy to assassinated President John F. Kennedy.  AP A100 549pcs 1Mar67

In an interview last week, Shaw said he once saw Oswald distributing leaflets but never met or spoke to him.  AP A130NU 747pcs 1 Mar 67

Said to speak four languages fluently.  Shaw detested violence,(an) associate said, and once said: "I wouldn’t have one (gun) in the house.  If they got rid of all the guns in the world, the world would be a better place in which to live."  AP A158NU 936pcs 1 Mar 67

Question raised on wording of announcement of Shaw booking, "a" conspiracy, not "the" conspiracy, because of Garrison's previous remark that not one but several conspiracies were involved in the probe.  San Francisco Examiner (AP) 3/2/67

Weisberg says an AP story carried in the Washington Star 3/2/67 stated: "...the former chief counsel to the Warren Commission, J. Lee Rankin, said earlier [prior to a statement by Ramsey Clark] that 'as far as I know, we've never heard of this person [Shaw!}"'

Weisberg says little change was made in the AP story as carried by other morning [?] papers, "but the one change that was made was deletion of the quote from Rankin."  Harold Weisberg: Oswald in New Orleans, p. 213 [11/67] excerpt filed gar 3/2/67

The L in the middle name stands for LaVergne.  AP cw1221acs 5feb69

Shaw said in an interview last week that he once saw Oswald distributing the leaflets but never met him.  New York Times, 3/2/67

Oswald never heard to mention him or Ferries Mom Oswald says in Cincinnati.  AP A134 t 901pes lMar67

Shaw profile, personal history.  AP A158nu 936pc 1Mar67

U.S. Attorney General designate Ramsey Clark said in late 1963 investigated Shaw and "on the evidence that the FBI has, there was no connection found."  AP A63nu 2mar67

Not mentioned in Warren Report, nor listed as witness.  San Francisco Chronicle AP 2Mar67.

Says never knew ‘Harvey Lee Oswald”  Redwood City Tribune, 3/2/67

"There is no argument that Mr. Shaw has a right to a preliminary hearing, but I'm not asking for it."  Guy Johnson, attorney.  San Francisco Chronicle Times-Post Service 3mar67

Shaw was in San Francisco the day of the assassination, attended a lunch at the World Trade Center.  He had written to J. Monroe Sullivan, then executive director, saying he planned to be in San Francisco a couple of days and cold Sullivan arrange a luncheon of businessmen?  Sullivan, now assistant to the executive director of the Port of Oakland, did so.

Sullivan said he could recall nothing untoward in Shaw's behavior.  San Francisco Chronicle, 3/3/67

Said, in first public statement since arrest: "I do not know Harvey Lee Oswald (cq) nor to the best of my knowledge know anyone who knew him.  I have never seen or spoken to Oswald ...  San Francisco Chronicle, 3/3/73

Said he had initially been questioned by Garrison around Christmas time when was asked about the Cuban incident.  (Oswald distributed leaflets and had his fight with Bringuier in front of the old trade mart)  San Francisco Chronicle Times-Post Service. 3/3/67

Garrison says Shaw used Clay Bertrand as alias.  San Francisco Examiner AP 3/3/67

Gurvich says while Shaw the most prominent person involved in probe, he is not the heavy in the alleged plot.  LA Times, 3/7/67

No rifle found in Shaw's apartment.  AP B782 253pcs 4mar67

Dean Andrews, after questioning by Grand Jury 3/9/67, asked by newsmen if Shaw and Bertrand were the same man. "I have no comment on that."  LA Times, Cohen & Chrisa, 3/10/67

William Gurvich, Garrison's chief aide, said 3/6 that Shaw is not the "heavy" in the alleged plot.  LA Times, Jerry Cohen, Nicholas C. Chriss, 3/7/67

Wesley J. Liebeler says FBI failed to produce any evidence of the existence of a Clay Bertrand. New York Times, 3/10/67

Lawyers asked that Shaw be permitted to inspect and reclaim property taken from his home.  Asked that a single judge hear case rather than three-judge panel, and that defense be permitted to have its own court reporter.  All three requests denied.  AP B42 505 pcs, A79 627 pes 13 Mar 67

Resting in Southern Baptist Hospital.  Long Beach Independent Press Telegram, 3/12/67

Shaw answered Garrison's questions for its 2½ hours, sent for lawyer Salvatore Panzeca after Garrison asked him to take lie detector tests.  When Panzeca laid down stiff conditions, Garrison arrested Shaw.

Identified by Perry Raymond Russo as the Clem Bertrand who met at Ferrie's apartment with Ferrie and Leon Oswald to plot JFK killing.  San Francisco Examiner AP & UPI, 3/14/67

Shaw...looked haggard as he pushed past a throng of newsmen. … his eyes darted in all directions as he walked up the stairs. ... AP A172nu 1104acs 14mar67

Russo says he saw Bertrand in 5/62 when JFK dedicated new wharf in New Orleans.  Bertrand one of the few men not looking at the President.  AP A118NU NL 433pcs 14mar67

Russo said Shaw had said he would go to San Francisco the day of the planned assassination.  Ferrie planned to be at Southeastern Louisiana State College at Hammond.  Oakland Tribune AP & UPI, 3/14/67

Russo thought Shaw recognized him when he tried to sell Shaw insurance, using the name Addon Williams.  San Francisco Chronicle UPI, 3/17/67

3/17/67 ordered to stand trial by three-judge panel; which ruled sufficient evidence.  Garrison said he would soon file a formal charge and bill of information, the legal steps needed to set a trial in motion.  New York Times, Roberts, 3/18/67  LA Times, Chriss-Cohen, 3/18/67, San Francisco Chronicle AP, 3/18/67,  San Francisco Examiner UPI, 3/18/67

Open admirer of JFK.  As director of Trade Mart, Shaw and Trade Mart had everything to gain from JFK's continued existence, because of Alliance for Progress, etc.  Long Beach Independent, 3/15/67

Last witness at hearing was Vernon Lundy, former addict who said he saw Shaw and Oswald money on waterfront in summer 1963. New York Times, 3/18/67

Back to the hospital for rest.  Attorney Wegmann said Shaw not ill but going in for rest and observation.  Eyes bloodshot at end of hearing 3/17/67.  AP A123nu 726pcs 18mar67

Judge Malcolm O'Hara granted Shaw permission through Sunday 3/26 to visit Mississippi coast.  San Francisco Examiner UPI, 3/22/67

3/22/67 grand jury returned indictment charging Shaw with conspiracy to assassinate President Kennedy.  Charge read by Judge Matthew S. Braniffl.  No date set for arraignment.  Attorney, Wegmann said Shaw would plead not guilty.  New York Times, 3/23/67

"They've got a subculture going in New Orleans you wouldn't believe.  The homosexual community isn't integrated.  All the fags want to be nice proper little old ladies.  The intellectual gags get out, they don't stay around.  So does anyone else with any sense.  My hairdresser knew them all -- Shaw, Ferrie."  Sunday Ramparts, 3/29/67

Garrison said he may not bring Shaw to trial for another five or six months.  Shaw's attorneys have the right to seek an earlier trial.  AP A93nu 432pcs 31mar67

On eve of arraignment, said that while awaiting trial, in which he will "be proved innocent, of course," he is writing a play.  Spoke at news conference at which attorney Edward Wegmann said had been arranged to permit photographs for future use.  AP A78 617aes 4apr67

His philosophy and political views, religion, etc. AP A158nu 1136acs

Legal steps along the way may use up about six months before the judge begins pondering a trial date.  Attorney Wegmann said after Shaw pleads innocent at arraignment 4/5/67 defense will ask for 30 days in which to file new motions.  May appeal to state Supreme Court.  AP A84nu 613pcs 4apr67

Pleaded innocent at arraignment.  Judge Haggerty granted defense 30 days to file special motions and prosecution 30 more to file answers.  As a technicality, Shaw's attorneys withdrew the innocent plea pending filing of the motions, said this was a legal formality and that the innocence plea would be reinstated when necessary.  They said a defense fund for Shaw had been started, did not disclose details.  AP Al7nu 1055acs 5mar67

Shaw’s cocktail party-press conference.  Background.  New York Times, Roberts, 4/5/67

Indictment under which Shaw charged says he "wilfully and unlawfully"entered into a conspiracy with two other men to murder President Kennedy.  Named the two other men as Ferrie  and Lee Harvey Oswald.  New York Times, Roberts, 4/6/67

War Records subpoenaed from VA.  San Francisco Examiner AP 4/7/67

Andrews re-indicted by grand fury on five counts of perjury, citing 2,000 words of his 3/16 testimony including passage where he again said he could not identify Shaw as Bertrand.  AP A91nu 537pcs 12apr67

Shaw's attorneys ask district court to quash the grand jury indictment against Shaw, dismiss the conspiracy charge, disclose all grand jury testimony and proceedings surrounding Shaw's indictment, and return five cartons of Shaw’s effects.  Garrison given 30 days to study the motions and file replies.  AP B147 216pcd 5may67, New Orleans States-Item, 5/5/67

Garrison charges Jack Ruby's unlisted phone number appears in both Shaw's and Oswald's notebooks, in code, which he explains.  Charge made in pleadings answering motions of 5/5/67.  AP 12may67 536pcd

Copyright article by Ross Yockey and Hoke May details Oswald's alleged connections with CIA through Arcacha Smith, Banister.  Claims Oswald's anti-red activities were his real role and that his pro-red stance was just a cover.

Says no indication what part, if any, Garrison may believe Shaw played in anti-Communist activities.  Shaw's attorneys have denied reports published in Italy that Shaw was linked with operations supported by the CIA there.  They have admitted, however, that Shaw was a director of the World Trade Center Corp. which had CIA ties attributed to it by Paese Sera, an influential left wing afternoon newspaper in Rome.

Says Robert E. Semple of New York Times reported 3/3 that an unnamed Justice Department in Washington said his agency was convinced "that Mr. Bertrand and Mr. Shaw are the same man."  This was same day Ramsey Clark was saying Shaw had been investigated in 1963 and cleared of any complicity in JFK murder.  New Orleans States-Item, 5/5/67

Judge Haggerty stiffens guidelines for actions by persons involved in Shaw trial and promises to cite for contempt after the trial anyone violating them.  Indicates there already have been violations.  New Orleans States-Item, 5/29/67

Judge Haggerty orders return of $30,000 worth of homestead certificates to Shaw which were seized 3/1 by District Attorney's office.  Defense had demanded return of all other materials as well, but judge left return of other material open, including notebook containing Ruby’s coded unlisted phone number.  New Orleans States-Item, 6/167

In Washington, Justice Dept. says Ramsey Clark goofed when he said Shaw was cleared by FBI, that Shaw never had been investigated because no need arose, that Clay Bertrand not a real person and no evidence Shaw ever used the name Bertrand.  AP A065wx 754ned 2iun67

Justice Department’s spokesman said Clark felt that justice would be served by the embarrassing admission…  For Clark to say that Shaw had been checked out amounted to saying that Shaw was Bertrand.  "We think it's the same guy," one department, official had said on 3/2.  San Francisco Chronicle Times-Post Service, 6/3/67

Garrison charges Shaw met with Ruby and Oswaald in fall of 1963 at the Capitol House Hotel in Baton: Rouge and there was delivered to them a sum of money.  Charge made in answering defense motion for bill of particulars, including the naming of "others."  Said Lee Harvey Oswald and Leon Oswald were one and the same person, and that Shaw and Clem Bertrand are one and the same person.  New Orleans States-Item, 6/5/67

Shaw's attorneys ask subpoena for 32 witnesses, including Garrison, his chief legal aides, the entire grand jury, 3 officers of Truth and Consequences, and all eight judges of the criminal district court.  No reason given.  New Orleans States-Item, 6/6/67

Judge Haggerty says Shaw cannot be brought to trail before August or September at the earliest.  Others believe this optimistic.  New Orleans States-Item, 6/13/67

6/19/67 on NBC program Frank McGee says: "Clay or Clem Bertrand does exist.  An NBC reporter has seen him.  Clem Bertrand is not his real name.  It is a pseudonym used by a homosexual in New Orleans.  For his own protection we will not disclose the real name of the man known as Clem Bertrand.  His real name has been given to the Department of Justice.  He is not Clay Shaw."  AP A088 95Oped 19jun67

Defense attorneys file memoranda supporting three earlier motions seeking to suppress evidence, gain return of seized property and force District Attorney to bare his case.  Judge Haggerty gives state until 7/14 to answer the new memoranda.  New Orleans States-Item, 6/27/67

Article by Jack Nelson [From New Orleans] quotes Mrs. Howard F. Bogner, well known businesswoman and friend of Shaw, as saying Shaw has begun to see old friends again, and as saying after his arrest:  "My life is completely ruined.  Here at my age when I thought I had accumulated enough to retire, and write, I'm going to pay out everything to attorneys."  Says Shaw already hurt financially by attorney fees and investigative costs.  Says when to Gulf coast to a Jesuit retreat for a rest where encouraged by a Jesuit priest who told him: "You say you are innocent so don't worry.  Nobody can ruin you. except yourself.  Justice will be done."  St. Petersburg Times, 6/28/67

Andrews identifies Clay Bertrand as Eugene C. Davis.  AP A127nu 1056pcd 28jun67

Ibid: Says Shaw "never was, and never will be" Clay Bertrand.

"Even Clay Shaw, the fastidious Harvard man, is (was?) a director of the World Trade Center Corporation assumed by some to be a CIA front organization."

--Jeremy Campbell, London Express, in article on Garrison's difficulties. San Francisco Examiner-Chronicle, 7/2/67

Garrison asks pretrial conferences with view to early trial.  Alcock says ready to go to trial.  Motion by District Attorney also charges Ramsey Clark with making false charges and statements designed to wreck this case, claims Clark falsely stated Shaw had been investigated and clear by FBI after JFK murder, that Justice Department. Thereafter retracted this statement and its identification of Shaw as Clay Bertrand.  New Orleans States-Item, 7/5/67

Andrews tells New Orleans Press Club Clay Bertrand "never existed."  The important thing is "Clay Shaw ain’t Clay Bertrand, Amen."  New Orleans States-Item, 7/17/67

District Attorney's office files answers to demands by Shaw attorneys of 6/27 asking for a bill of particulars;  Says the indictment sufficient; furthermore Ruby now involved in plot, and Shaw side fishing for information. New Orleans States-Item, 7/l4/67

Assistant District Attorneys Alcock and Burnes, in argument with Sheridan's attorneys in Judge Bagert's court, argue that an unnamed Sheridan lawyer has said it would be "too risky" to allow Shaw to come to trial, and their legal maneuverings in the Sheridan case are designed to insure that Shaw does not come to trial.  New Orleans States-Item, 7/27/67

Judge Haggerty denies all defense mentions except two, saying defense has seen all the evidence otherwise to which it is entitled.  Orders District Attorney to provide date of alleged Shaw meeting with Ruby and Oswald, and where Shaw is charged with being on West Coast on 11/22/63.  Rules that an alibi is no defense against conspiracy charge, in a lengthy opinion on conspiracy.  Gives defense until 8/30/67 to file motion to quash and District Attorney until 9/6 to reply.  Says trial should begin late in Sept after special pleadings.  Denies state's motion to set date, saying District Attorney has authority.  New Orleans States-Item, 8/16/67

Shaw attorneys file motion to take Lillie Mae McMaines testimony by deposition in Des Moines by arrangement with her attorney Lex Hawkins.  Judge Haggerty says he's never heard of such a thing in a criminal case and will have to study it, gives District Attorney until 8/21 to reply.  New Orleans States-Item, 8/1667

All three attorneys, both Wegmanns and Irving Dymond, appeal in Dallas for any info on Jack Ruby's whereabouts early in 9/63 (District Attorney has said Ruby met in Baton Rouge 9/2/63 with Oswald and Shaw), that they believe no such meeting took place.  Claim they have found witness not available to Warren Commission whose testimony will show shots from grassy knoll were impossible.  Say Dallas public officials have been "most cooperative."  New Orleans States-Item, 8/26/67

Judge Haggerty refuses to allow McMaines testimony to be taken in Des Moines.  Dymond files bill of exceptions claiming her testimony is vital to Shaw's defense, that Shaw cannot get a fair trial under Garrison, that some grand jury members belong to an organization (not named) contributing to T&C, and that Garrison has given info to LIFE magazine.  New Orleans States-Item, 8/31/67

H.H. "Andy" Anderson called to testify before grand jury.  Connection not explained, but identified as employee of Adolphus Hotel in Dallas prior to assassinate and a former manager of the Roosevelt in New Orleans in 1966 when Lee Odom says he met Shaw there through the manager.  New Orleans States-Item, 31aug67

Judge Bagert sets pretrial hearing for 9/11/67.  Defense subpoenaes 33 witnesses, including entire grand jury which indicted, Garrison and staff, T&C officers, jury commissioners et al. New Orleans States-Item, 9/6/67

Defense attorneys question judges and jury commission chairman on selection of grand juries.  New Orleans States-Item 9/11/67

Judge Haggery turns down both motions to quash the indictment against Shaw.  San Francisco Examiner AP, 8/18/67

Shaw attorneys ask for either a six-months continuance or change of venue, claiming District Attorney has conducted a "deliberate and calculated publicity barrage" on a "local, nationwide and worldwide basis" making a fair trial impossible now.

Judge Haggerty accuses defense lawyers of deliberate delaying, waiting until too late to use September jury panel to determine whether a fair trial possible, thus delaying trial another whole month.  "It looks like I've been legally outmaneuvered."  Says they even asked delay because William Wegmann's wife was having a baby but refused to ask it in open court.

Defense files another motion asking more particulars of District Attorney's case.  New Orleans States-Item,  9/26/67

Judge gives District Attorney until 10/3 to answer defense motions, indicates he aiming for November trial date. New Orleans States-Item, 9/27/67

District Attorney says would acquiesce to "reasonable delay" in Shaw trial, but not to six months or change of venue.  Says if New Orleans atmosphere is prejudiced it is due to the actions of Shaw himself, his attorneys, his supporters like NBC MCC etc.  New Orleans States-Item, 103/67

Judge Haggerty calls conference between D4 and Shaw lawyers before he rules on defense motions for trial delay or change of venue.  New Orleans States-Item, 10/6/67

Judge Haggerty, as a compromise, sets Shaw trial for mid-February. New Orleans States-Item, 10/16/67  San Francisco Chronicle AP, 10/17/67

Defense attorney Dymond says he can wait until two days before the trial to file motion for change of venue, hearings on which would delay trial another two weeks into March.  New Orleans States-Item, 10/17/67

Neo-Fascism and the Kennedy Assassins, by Clark Blaise.  Article based partly on dispatches to Le Devoir of Montreal by New York correspondent Louis Wiznitzer, tracing Shaw's connections via New Orleans, London, Berne, Rome and Johannesburg and dummy firms in those places with the CIA, including the fate of Lisa Howard.  Canadian Dimension, 11/67

District Attorney says there will be no further arrests in his JFK probe until after conclusion of the Shaw trial.  Statement made after grand jury session which heard testimony from William Dalzell, who said afterward only that he had been called in connection with the background to the assassination.  (No apparent connection.)  New Orleans States-Item, 11/3/67

The Rev. Clyde Johnson who ran for Gov. in 1962, said in statement filed by Garrison in reply to a Shaw defense motion, that he twice had attended meetings that year at which Oswald, Ruby, Shaw and an unnamed Cuban were present, that Shaw used the name of Alton Bernard.  Ramparts, 1/68, p. 62, William W. Turner.

Permitted without objection by District Attorney to visit Gulf Coast. New Orleans States-Item, 1/3/68

Proposal to film Shaw trial for TV made by PBL, a Ford Foundation subsidiary, for airing on NET.  New Orleans States-Item, 1/30/68

Formal court notices for Shaw trial opening 2/13 sent out.  New Orleans States-Item, 2/5/68

Shaw lawyers ask change of venue, charging District Attorney has conducted deliberate publicity campaign to influence prospective jurors.  Judge Haggerty sets hearing for 3/5, said would grant continuance if Shaw in court 2/13.  New Orleans States-Item, 1/3/68

Judge Haggerty sets trial date for Feb. 13.  New Orleans States-Item, 1/15/68

Attorneys indicate change of venue will be sought. AP 24jan68 A100nu 816pcs

Shaw lawyers ask change of venue, charging District Attorney has conducted deliberate publicity campaign to influence prospective jurors .  Judge Haggerty sets hearing for 3/5, said would grant continuance if Shaw in court 2/13.  New Orleans States-Item, 2/6/68

Shaw was at Democratic National convention in LA in 1960 with Walter Jenkins, who at another time stayed with Shaw in New Orleans. Jerry Bruno (phonetic) also at 1960 convention, said to have arranged JFK's trip to Dallas and the route to the trade mart, and was friend of Walter Jenkins.  Anon.  2/8/68

Hearing room window draped to foil snipers.  New Orleans States-Item, 2/12/68

In subpoenaing Gordon Novel as material witness, District Attorney cites gun running activities involving Shaw.  New Orleans States-Item, 2/16//68

Shaw attorneys object to filming of trial. New Orleans States-Item, 2/16/68

Shaw attorneys seeks to withdraw earlier motions for change of venue and file a new one. Net effect is to delay everything a week, trial cannot take place before April. New Orleans States-Item, 2/19/68

District Attorney's office attacks change of venue plea.  New Orleans States-Item, 2/26/68

Defense attorneys filed subpoenae for 20 persons, mostly local newsmen, for change of venue hearing.  List of names on Garrison card. New Orleans States-Item, 2/29/68

Three more newsmen (TV) subpoenaed.  Also Russo speeches and interviews, but judge denies request for District Attorney's press releases, statements and speeches on grounds they already made public.  New Orleans States-Item, 3/1/68

Appears chipper at change of venue hearing.  District Attorney says or stand he showed LIFE magazine writer "some of the whips ... and his executioner's outfit."  Dymond charges District Attorney indoctrinating public with idea conspiracy existed, therefore won't have to do it in court.  Accuses District Attorney of violating trial guidelines, but Judge Haggerty says he'll deal with that during the trial.  New Orleans States-Item, 3/5/68

William Gurvich, testifying at Columbus, OH, hearing on Gordon Novel, says District Attorney once told him the probe would end when Shaw commits suicide.  San Francisco Examiner, Leslie E. Whitten, 3/5/68

Dymond demands subpoenae for 2,500 potential jurors.  Some courtroom observers felt this could delay trail months or even years, since anyone testifying at charge of venue hearing as to whether he could or could not take part in a fair trial could be ineligible for the trial itself.  New Orleans States-Item, 3/6/68

During 3/6/68 arguments, Judge Haggerty ruled repeatedly that it didn't matter whether Garrison had caused publicity, but that the only relevant issue was whether published material actually influenced furors.  New Orleans States-Item, 3/7/68

Judge Haggerty denies defense plea to subpoena all 1,300 jurors, says 80 will be chosen by lot by the various judges, and sets 3/18 for questioning them.  Specifies there will be no limit on challenges for cause during jury selection.  New Orleans States-Item, 3/11/68

If change of venue motion denied, Shaw trial likely to be around 5/13/68; Judge Haggerty likely to approve TV filming of trial for later showing.  New Orleans States-Item, Jack Dempsey police beat, 5/23/68

Haggerty says he'll rule 3/29/68 on change of venue.  Wegmann argues been entirely too much publicity both ways about the case for jurors to provide a fair trial.  New Orleans States-Item, 3/26/68

Jury panel members begin taking stand to testify whether they could give Shaw a fair trial.  Wegmann warns he could ask for another change of venue hearing later on based on conditions that could have changed in the meantime.  New Orleans States-Item, 3/18/68

Questioning continues. 51 claim impartiality, 10 say fixed opinions, 2 undecided.  New Orleans States-Item, 3/19/68

Questioning of jury panelists ends.  Of the 80 questioned in 2 days, 65 claim impartiality, 13 admit fixed opinions, and 2 others dismissed, one because of age (83) and the other because didn't understand question.  Both sides indicate no more will be called.  New Orleans States-Item, 3/20/68

Shaw lawyers say they'll call no wore witnesses, also say they'll call none of the newsmen they subpoenaed.  New Orleans States-Item, 3/21/68

Robert Simon says Shaw was chief of staff under Brig. Gen. C. O. Thrasher in England.  San Francisco State College Daily Gater, 3/27/68 et seq.

Judge Haggerty posptpones ruling on change of venue after Shaw attorneys demand a reopening, charging that Alcock's request to LIFE to retain the Zapruder film until the Shaw trial amounts to a "judicial declaration" that the Shaw case and the assassination probe are one and the same thing, therefore all witnesses must be re-examined.  New Orleans State-Item, 3/28/68

Gossip columnist John J. Miller says Shaw now lives as recluse and swears he fears he's scheduled for a "hit” or assassination.  Says Marina cooperating 100 per cent District Attorney and will give "hot testimony" at trial.  San Francisco Examiner-Chronicle (This World), 3/31/68

Judge Haggerty denies defense motion to reopen the original hearing and says will rule on change of venue.  Dymond pleads for one more day.  New Orleans States-Item, 4/3/68

Change of Venue denied.  Defense given 15 days to file petition for writ of review with state supreme court.  New Orleans States-Item, 4/4/68

State Supreme Court is expected to consider next week a request by Shaw attorneys that it review Judge Haggerty's denial of a change of venue.  Motion for review filed 4/19/68, just before expiration of the deadline set by Judge Haggerty.  New Orleans States-Item, 4/20/68

State Supreme Court denies writs of review asked by Shaw lawyers of Judge Haggerty's decision to try Shaw in New Orleans and to refuse to reopen the hearing.

"Writs denied.  This court will not interfere with orderly proceedings in the trial court in the absence of a showing of irreparable injury.

"Relator (Shaw) has a remedy of appeal in the event of conviction."

Denial gives District Attorney right to set trial date.  New Orleans States-Item, 4/23/68  (New Orleans Times-Picayune, 4/24/68)

“… Word around the courthouse is THAT CELEBRATED CASE won't be brought to trial in May either...."  Tom Griffin, Lagniappe.  New Orleans States-Item, 4/29/68

"Clay Shaw renewing old acquaintances among many hemisphere friends...."  New Orleans States-Item, Tom Griffin, Lagniappe, 5/4/68

Mark Lane says Shaw attorneys have said they considering an unprecedented motion to transfer case to federal court, which he said if granted will end the case.  Speech, Contra Costa College; notes, 5/7/68

Day after Edward Wegmann confirms relief will be sought in federal court, District Attorney announces trial set for June 11, that further delays will be opposed, and that federal courts "have about as much jurisdiction in this case as the courts of England or India."  Says although there have been instances of federal courts assuming jurisdiction [in local cases] "I am sure that no federal judge will allow his court to be used as a sanctuary for further delay."  New Orleans States-Item, 5/8/68

Possible origin of the name Clem Bertrand:  Taken from Bertrand de Agous, who became Clement I, the first French pope in the early 1300s, and who was the patron saint of undesirables.  Hoke May, North American Newspaper Alliance series.  Springfield, MO, Leader-Press, 5/20-23/68

Shaw's attorneys ask federal court injunction against District Attorney's prosecution of Shaw, and, if that fails, an order forcing him to disclose evidence.  Also asks order making Warren Report valid and binding in all courts.  New Orleans States-Item, 5/27/68

Federal District Judge Fredrick J. R. Heebe issues temporary restraining order preventing further prosecution of Shaw.  Says three judge panel will consider permanent injunction.  New Orleans States-Item, 5/28/68

Garrison attacks temporary order as outrageous and unprecedented federal interference.  [Text LA Free Press, 6/7/68] Judge Heebe orders District Attorney's assistants and some prosecution witnesses to give depositions to Shaw attorneys.  New Orleans States-Item, 5/29/68

Picture of Shaw to appear in upcoming Esquire story on him.  New Orleans States-Item, Tom Griffin column, 6/1/68

Assistant District Attorneys Alcock and Sciambra meet with Shaw' attorneys.  New Orleans States-Item, 6/6/68

Shaw attorneys file 300-page petition with Judge Heebe charging Garrison with contempt, asking an order for his aides to answer their questions and pay court costs of $3,000 to pay for the new petition, and for a hearing to be set for 6/19.  Story says Garrison told his men to give only their name, office rank and social security numbers.  Oakland Tribune AP, 6/11/68

New Orleans States-Item version of the 300-page document.  New Orleans States-Item, 6/10/68

Trial date before three-judge panel set for 6/17.  New Orleans States-Item, 6/11/68

6/17 date for trial opening goes by the board as Judge Heebe says he will hear only technical motions then, no reason given.  Says it will be the first week in July before merits of the case can be considered.  New Orleans States-Item, 6/12/68

Shaw attorneys ask federal court to name Ramsey Clark a do-defendant with District Attorney in their suit.  Say they asked him to be co-plaintiff but he refused, and say he should be party to the case in the interests of the nation and its citizens since the main purpose of District Attorney's prosecution of Shaw is to use him as a pawn or patsy in a campaign to destroy the Warren Report.

Attorneys also ask outlawing of state law that permits convictions in some cases on vote of 9 jurors out of 12.

District Attorney files various motions resisting motions by Shaw staff, most on discovery of evidence.  New Orleans States-Item, 6/13/68

Long story on arguments before the 3-judge fed panel on four motions.

Two by Shaw defense: 1) to bring Attorney Gen Clark into the case as a co-defendant (which U.S. Attorney Louis LaCour says his office will oppose), and 2) that four Garrison aides be compelled to answer questions on evidence against Shaw.

Two by District Attorney:  1) dismissal of Shaw's suit for a permanent injunction against prosecution; and 2) removal of Alcock and Ward from Shaw's suit, making District Attorney specifically responsible and his aides so only in general way.

Alcock stresses that Shaw defense is trying to use the more liberal discovery procedures of civil jurisprudence in a criminal case; cites Supreme Court rulings against federal interference in state proceedings.

Ainsworth maintains apparent objectivity; Heebe appears to favor Shaw defense.  Comiskey not quoted in story.  New Orleans States-Item, 6/17/68

Taken under advisement.  No indication when will rule.

Shaw attorneys advise District Attorney, Alcock and Ward they will take deposition 6/24/68 from Lillie Mae McMiaines in Lex Hawkins' office in Des Moines, invite them to be present.  New Orleans States-Item, 6/19/68

Penn Jones editorial says Dr. Chetta's death is another murder in the continuing conspiracy and cover-up, that Chetta was a key witness re: Russo against Shaw, and that Shaw's attorneys went into federal court only after Chetta was dead.  Midlothian Mirror, 6/20/68

In Des Moines, Lex Hawkins says Lillie Mae McMaines signs deposition stating she did not attend party with Russo, and that she didn't meet Shaw until 1965.  San Francisco Chronicle UPI, 6/25/68

UPI version says U.S. Attorney Louis LaCour told federal court it has no authority to order Ramsey Clark into the Shaw case.  San Francisco Chronicle UPI 6/26/68

William Turner says David Chandler is a friend of Shaw's.  KPFA, tape No. 77, 6/30/68

Epstein discusses Shaw-Bertrand library card.  The New Yorker, p. p. 75 Col. 1, 7/13/68

Police Chief Giarusso says he’s having investigated report to District Attorney that when he booked Clay Shaw that Shaw gave the alias of Clay Bertrand.  Wants to know why police department had been given a copy.  Story says newsmen checking police records at time of Shaw's arrest found no mention of Clay Bertand alais.  New Orleans Times-Picayune 7/28/68

Federal panel of three judges turns down, unanimously, all motions by Shaw attorneys.  New Orleans States-Item, 7/23/6868

Garrison releases evidence show Shaw used the alias of Clay Bertrand; former New Orleans policeman Aloysius J. Habighorst told TV station 7/26/68 that when he was booking Shaw 3/1/67 he routinely asked Shaw if he ever had used an alias, and Shaw replied: "Clay Bertrand." Shaw attorneys say it's "an absolute lie.  San Francisco Chronicle AP, 7/31/68

Bill Turned says Shaw's lawyers have filed notice of appeal to the U.S. Supreme Court; that District Attorney has set new trial date for 9/12/68.  personal conversation, 8/2/68

Detailed story on Shaw's alias of Clay Bertrand appearing on his fingerprint charts and booking sheet.  New Orleans Times-Picayune, 7/30/68

Police Chief Giarusso says he's having investigated Patrolman Habighorst's story to the District Attorney that Shaw gave the alias Clay Bertrand when booked.  Wants to know why police didn't get a copy.  Newsmen, says story, who checked police records at time of Shaw's arrest and booking found no mention of Clay Bertrand.  New Orleans Times-Picayune, 7/28/68

Shaw trial rescheduled for 9/10/68 as Judge Haggerty approves date requested by Alcock; but Shaw's attorneys two hours later file notice of appeal from the recusal by the three-judge federal panel to stay the trial, which would go to the U.S. Supreme Court, in recess until 10/10.  Story has thumbnail outline of major delays Shaw lawyers have achieved to date.  New Orleans States-Item, 8/1/68

Garrison has operation for abdominal hernia.  Alcock says doesn’t think operation will delay Shaw trial.  San Francisco Chronicle, 8/6/68

Shaw defense files motion in federal court for delay in trial pending appeal to U.S. Supreme Court.  Alcock files motion in opposition pointing out been more than a year since Shaw charged and such delay is "unreasonable and injurious to the state's case."  San Francisco Chronicle AP, 8/8/68

District Attorney files motion opposing delay in Shaw trial requested for appeal to Supreme Court.  Points out one key state witness died just before Shaw's suit was filed in federal court, and another while the three-judge panel was deliberating.  New Orleans States-Item, 8/7/68

Three-judge panel stays Shaw prosecution until Supreme Court can rule on his appeal. 9/10 trial date out.  New Orleans States-Item, 8/13/68

Rev. Raymond Broshears says he not only lived with Ferrie in 1965, but also met Shaw while in New Orleans, knowing him only as "Bert."  LA Free Press, 9/13/68

Wegmann appeals Shaw's case to U.S. Supreme Court, making same points as before the 3-judge federal panel.  New Orleans States-Item, 9/27/68

District Attorney retains Eberhard Deutsch to argue motion to dismiss Shaw case before U.S. Supreme Court.  KPFA newscast, 10/8/68  New Orleans States-Item, 10/8/68

Garrison's attorneys file, brief with U.S. Supreme Court asking rejection of Shaw's plea, filed 9/27/68.  Story credited to New Orleans States-Item bureau in Washington, New Orleans States-Item, 10/17/68

Garbled rewrite of same story, 18oct68

Column plugs James Kirkwood's article on Shaw upcoming in December Esquire.  New Orleans States-Item, Thomas Griffin, Lagniappe, 11/7/68

News story on Kirkwood article in Esquire. Shaw's offhand remarks about how District Attorney came upon him after looking over a list of Clays while looking for play Bertrand.  "I only know I had no part in any plot." Oakland Tribune UPI, 11/10/68

Senator Dirksen says Chief Justice Warren's letter of resignation to LBJ still holds but that he expects Warren will remain and administer the oath to Richard Nixon.  Other sources say there has been no discussion between Warren and Nixon.  New Orleans States-Item AP (filed WC-Wresig), 11/13/68

"So here you are, Clay Shaw, twenty months and thousands of dollars after being charged with conspiracy in the worst crime of the century.  What are you doing about it?" By James Kirkwood.  Esquire (clipped, filed magazines)  12/68

Supreme Court denies Shaw appeals, Warren removing himself from the proceedings.  Verdict apparently 8-0.  Shaw defense to file extra pleadings, but way to trial opened and Alcock says will be sometime in January.  AP 12/9/68, New Orleans States-Item, 12/9/68, San Francisco Examiner AP UPI, 12/9/68

Trial date set for Jan. 21.  New Orleans States-Item, 12/11/68

Trial date set for Jan. 21.  New York Times, p. 68

Wegmann says "ready to go," will seek no further delays. 12/20/68

Dallas Times-Herald breaks story about an unnamed building contractor who found Jack Ruby notebook in false ceiling of a building worth $10,000 which a tall, well spoken man tried to buy for $50,000, apparently knowing the book was there.  Book contained a notation "opening for Shaw."  Story appears phoney and diversionary.  AP 12/31/68  Partly used in San Francisco Chronicle, 1/1/69

Shaw attorneys ask for change of venue for the 4th time (Judge Haggerty overruled the first three) and moved to quash the indictment on grounds the conspiracy law is unconstitutional and conviction should be unanimous instead of 9 out of 12.

Haggerty empanels 250 jurors, says he'll get more if needed and plans to hold court Mondays through Saturdays, Sunday afternoon and on Mardi Gras if necessary.  New Orleans States-Item, 1/6/69

Shaw defense subpoenas Andy Kreuz of WVUE-TV and Ed Planer of WDSU-TV.

Grand jury heads Jefferson Biddison, described as a close friend of Shaw.  New Orleans States-Item, 1/9/69

Judge Haggerty dismisses defense motions to quash the indictment and move trial out of New Orleans.  Grants motion to remain free on $10,000 bond.  Defense files exceptions to dismissals.  District Attorney subpoenaes 11 witnesses.  New Orleans States-Item, 1/13/69

District Attorney subpoenas more witnesses. New Orleans States-Item, "learns" Marina will be defense witness.

Defense subpoenas:  1) Alvin Beauboeuf; 2) Hugh B. Exnicios; 3) Carlos Quiroga; 4) William, 5) Louis, and 6) Leonard Gurvich; 7) Lt. Edward O'Donnell;  8) Capt. Clarence Giarrusso; 9) Lt. Roy Jacob; 10) James Kemp; 11) Mr. and 12) Mrs. Jesse J. Garner; and 13) Matt Herron.  New Orleans States-Item, 1/16/69

Defense attorneys come out strong for prompt trial when Alcock moves for delay helms until autopsy material available.  AP A255nu

WWL-TV withdraws a scheduled hour-long program on the Shaw case after defense asks for an injunction.  Much griping from WWL-TV news director William Redd and Sigma Delta Chi local.  New Orleans States-Item, 1/17/69

Alcock withdraws motion for continuance.  Defense finds itself on record as arguing that to have granted it could delay the trial until 2038 A.D.  Judge snaps at Dymond.  New Orleans States-Item, 1/20/69

Lagniappe says James Kirkwood, the novelist who did the Esquire article on Shaw, is covering the trial for Playboy.  New Orleans States-Item, 1/20/69

Trial opens 1/21/69.  Alcock outlines six charges, anyone of which could convict Shaw, which the state hopes to prove.  "The law does not require that the alleged overt act be criminal in nature but that it was in furtherance of a conspiracy."

1. Shaw, Oswald and Ferried conspired in 9/63 in Ferrie's apartment to kill JFK.

2. They discussed high-powered weapons, crossfire, etc.

3. Shaw met Oswald and Ruby in the Capitol House Motel in Baton Rouge and money changed hands.

4. Shaw took trip to West Coast 11/22/63.

5. Ferrie went to Houston.

6. Oswald took rifle into TSBD.

Russo on hand.  Garrison appears for 20 minutes.  New Orleans States-Item, 1/21/69  AP, 1/21/69  New York Times, 1/2269

Security arrangements at trial.  New Orleans States-Item, 1/21/69

Shaw's presence in San Francisco 11/22/63 recalled by J. Monroe Sullivan, then executive director of the San Francisco World Trade Center, and Don E. Delone, trade promotion manager for the Port of San Francisco. Examiner says Shaw had a room reserved for him from 11/21 through 11/24.  San Francisco Examiner, 1/23/69

Dymond says he'll prove not only that Shaw never engaged in a conspiracy, "but that he never knew nor laid eyes on either Oswald or Ferrie."  AP 2nd lead A121, 2/7/69

Defense attorneys advertise for "the person who sign ed the name 'Clay Betrand' in the guest register of the Eastern Airline Lounge, Moisant Airport, PLEASE CALL" Dymond or either of the Wegmann brothers.  New Orleans States-Item, 2/8/69

Bundy gets Shaw to demonstrate how he walks.  New Orleans States-Item, 2/8/69

District Attorney contends Shaw signed as Clay Bertrand in airport guest book in 12/66.  AP A257nl

["Mr. Shaw said in an interview last week that he once saw Oswald distributing leaflets but never  met him."  New York Times, 3/2/67.

[for other details of Shaw trial, see daily log under Garrison name cards]

Shaw acquitted by unanimous verdict.  New Orleans States-Item calls for District Attorney’s resignation.  Review of closing arguments.  New Orleans States-Item, 3/1/69

"This is by no means the end of the matter," says Shaw.  AP, 3/1/69

New York Times says New Orleans CBS outlet is owned by Loyola, a Jesuit institution.  New York Times, 3/2/69

Shaw says he'll have to come out of retirement to pay trial costs.  AP A059, 3/3/69

The Nation, in article "Verdict in New Orleans," approves, alleging lack of evidence, but warns that it does not affirm the Warren Report.  Recognizes that new evidence may turn up and lifts eyebrow at "insatiable" appetite for plot theories.  Accuses Garrison of abusing his authority to persecute Shaw, particularly in the new charge of perjury, and calls for Justice Department probe of whether Garrison and others have not conspired to deprive Shaw of his constitutional rights.  The Nation, 3/17/69

Interviewed by Alec Gifford, WVUE-TV Ch. 12, according to ad.  New Orleans States-Item, 3/11/69

Shaw pleads innocent at arraignment. Judge O'Hara gives attorneys until 4/28 to file pleadings.  New Orleans States-Item, 3/20/69

Art Kinkin hints at Shaw connections with the CIA that were not brought out at tie trial.  LA Free Press 3/21/69

District Attorney amends Shaw bill of complaint.  Dymond given until 5/14 to file amended pleadings.  New Orleans States-Item, 4/28/69

Shaw testifies in New York in realty firm's suit against Tra-Mar Inc. to recover $28,000 in brokerage fees.  No further explanation.  Says he's looking for a job.  Predicts District Attorney will win reelection.  New Orleans States-Item, 5/28/69

Alcock defends perjury charge against Shaw, filings an amended information charging Shaw with "intentionally" lying under oath.  Answers defense motion to quash the charge.
  Judge O'Hara sets 7/11 for defense to answer.  New Orleans States-Item, 6/11/69

Shaw has sold his home at 1313 Dauphine St. and is renovating another.  New Orleans States-Item, 6/25/69

Wins ruling that his lawyers do not have to testify, in the Bethell case.  Judge Braniff, however, refuses to throw out the charge against Bethell.  New Orleans States-Item, 6/27/69

State Supreme court asks, apparently by ad hoc prosecutor Zibilich, to decide whether Shaw's lawyers must testify in the Bethell case.  .  New Orleans States-Item, 7/3/69
Highly polished interview with Jim Phelan in what appears to be the first issue of a British imitation of Playboy.  Shaw denies he ever was in Clinton and suggests witnesses from there mistook Guy Banister for him.  Chief impact of the interview is to amass implausibility to the idea that Shaw could have had any connection with the CIA.  He denies he had any whatever.  Penthouse, 9/69

Louisiana Supreme Court upholds Judge Braniff's ruling of 6/27/69 that Shaw attorneys should not testify in Bethell case lest they violate the Lawyer-client relationship.  New Orleans States-Item, 9/30/69

Charles Ray Ward in campaign speech says District Attorney "is going to retry Shaw for perjury and indicated the other day that additional charges are going to be filed against Shaw.”  [No explanation}  New Orleans States-Item, 11/5/69

Item in Jack Anderson column [not seen elsewhere] charging District Attorney with having fondled genitals of a New Orleans teenager in 6/69, says District Attorney's office made much of Shaw's alleged homosexuality during Shaw Trial [files show no overt reference either in or out of court].  Yuma, AZ, Daily Sun
District Attorney says he and his fellow defendants will successfully defend against Shaw's $5 million suit against them.  .  New Orleans States-Item, 2/28/70
Ruling awaited in Shaw quash bid.  .  New Orleans States-Item, 6/29/70

Ida Rose Dreher, 43, VA hospital nurse with mother and brother still living in Clinton, LA, found dead at foot of stairway leading to her apartment.  Coroner says she died of severe head injuries, cuts and bruises.  New Orleans States-Item, 6/29/70

Shaw hearing delayed, District Attorney ill.  .  New Orleans States-Item, 6/30/70
Unsigned article describes Kafkaesque aspects the Shaw trial, how Shaw now speaking where he can to raise money for new trial, what he's saying.  San Francisco Examiner-Chronicle (This World) 10/4/70

Dymond moves to quash the perjury charge on grounds that the acquittal rejected any evidence of perjury.  District Attorney appears in court, in pain and in brace.  New Orleans States-Item, 10/7/70
Perjury indictment against Layton Martens dating from 1967 dropped by District Attorney's office.  No explanation in news story.  .  New Orleans States-Item, 11/20/70
Judge O'Hara denies motion to quash, sets Shaw trial for 1/18.  New Orleans States-Item, 12/7/70
Shaw dies 8/15/74; cause of death not immediately known.  Had been hospitalized twice since February, "when he was stricken [story does not say by what] while driving his car and underwent surgery for removal of a blood clot."  Age 60.  San Francisco Chronicle, 8/16/74, AP
"Failing health forced his retirement last May as manager of the renovation of the New Orleans French Market."

Shaw Trial, Dates set for
13 Feb 68
(15 Jan 68)

11 Jun 68
(8 May 68)

10 Sep 68
(1 Aug 68)

21 Jan 69
(11 Dec 68)

Shaw Trial, Jury

List of jurors and order in which selected.  New Orleans States-Item, 2/5/69

Shaw Trial, Witnesses for the Defense
2/19/69
Ivon, Louis

Curole, Louis J., Capt.

Butzman, Jonas J., Sgt.

Wegmann, Edward

Shaw, Clay

2/21/69
Porter, Marina Oswald

Cobb, Lloyd J.

Moore, Goldie Naomi

Kommer, Rex L.

Frazier, Robert A.

2/22/69
Frazier, Robert A.

Paine, Ruth

2/24/69
Finck, Pierre A., Col.

2/25/69
Finck, Pierre A., Col.

Andrews, Dean A., Jr.

2/26/69
Appel, Charles A., Jr/

Biddison, Arthur Jefferson

Phelan, James R.

Garner, Jesse, Mrs.

O’Donnell, Edward M., Jr.

2/27/69
O’Donnell, Edward M., Jr.

Davis, Arthur Q.

Shaw, Clay L.

Shaw Trial, Witnesses, for the Defense
(In order subpoenae carried in press

1.  Beauboeuf, Alvin
1/16/69

2.  Exnicious, Hugh B.
1/16/69

3.  Quiroga, Carlos
1/16/69

4.  Gurvich, William
1/16/69

5.  Gurvich, Louis
1/16/69 (Withdrawn 1/18/69)

6.  Gurvich, Leonard
1/16/69

7.  O’Donnell, Edward, Lt.
1/16/69

8.  Giarrusso, Clarence, Capt.
1/16/69

9.  Jacob, Roy, Lt.
1/16/69

10.  Garber, Jesse J., Mr.
1/16/69

11.  Garber, Jesse J., Mrs.
1/16/69

12.  Herron, Matt
1/16/69

13.  Kemp, James
1/16/69

14.  McMaines, Lillie Mae
1/16/69

15.  Bledsoe, Mary E.
2/19/69

16.  Fritz, J. W., Capt.
2/19/69

17.  Finck, Pierre A., Col.
2/19/69, 2/24/69

18.  Porter, Marina Oswald
2/21/69

19.  Frazier, Robert A.
2/21/69

20.  Paine, Ruth
2/22/69

21  Adrews, Dean Adams, Jr.
2/25/69

22  Appel, Charles A., Jr.
2/26/69

23  Biddison, Jefferson
2/26/69

24  Phelan, James R.
2/26/69

25  O’Donnell, Edward, Police Lt.
2/26/69

26  Garner, Jesse, Mrs.
2/26/69

27  Shaw, Clay L.
2/27/69

28  Davis, Arthur Q.
2/27/69

Shaw Trial, Witnesses, for the State (Rebuttal)
2/27/69

Davis, Eugene

Tadin, Nicholas N.

Tadin, Madeline

2/28/69

Nichols, John M., Dr.

Schuster, Peter

Bailey, Elizabeth McCarthy

Shea, Frank J.

New Orleans District Judge before whom Dean Andrews, Jr. pleaded innocent 3/22/67.  Granted jury trial when asked.  Gave defense to 4/10 to file motions.  San Francisco Examiner UPI, 3/22/67

Andrews pleaded innocent 4/18/67 to second perjury indictment of 4/12/67  Sacramento Bee UPI 19 apr67 AP B119 1259pcs 18apr6

Granted Andrews defense attorney Sam Zelden 10 days in which t o file special pleadings.  Zelden said would ask to quash indictment which he said did not specify where alleged perjury took place, and maintained Andrews had never seen Clay Shaw.  New York Times, 4/19/67

Signed order for Liebeler's return as material witness in Andrews trial and for funds to cover travel from his home in Newfane, VT.  Assistant District Attorney Alcock says Liebeler necessary to show materiality and relevance of grand jury's questioning of Andrews and to show prior inconsistent statements.  Liebeler had been asked to come to testify voluntarily 8/9 and 8/10 but had refused.  New Orleans States-Item, 8/3/67

Sets courtroom rules for Andrews trial.  New Orleans States-Item, 8/8/67

At Shaw pretrial hearing, questioned at length on method of selecting and juries.  Q&A gives details his career, including fact he was once Garrison's assistant.  New Orleans States-Item, 9/11/67

Clears Vernon Bundy of armed robbery and theft charges, on which he had been held on $50,750 bail, at preliminary hearing because of insufficient evidence. New Orleans States-Item, 1/23/68

Sheridan, Walter J.

NBC is the reporter who interviewed Gordon Novel at time of his flight from New Orleans.  KNBR, 3/25/67.  transcribed from tape.

Garrison says Sheridan directed NBC show 6/19/67 and describes him as a former government investigator. AP A088 et seq 922ped 19jun67

Russo says Sheridan offered to set him up in California if he'd help NBC and CIA wreck the Garrison case.  Says Sheridan repeatedly mentioned CIA and said several persons involved are present or former CIA employees.  New Orleans States-Item, 6/20/67

Appears with WDSU-TV news director Ed Planer and attorney Steven B. Lemann when Planer called before grand jury.  Identified in story as former Justice Department investigator.  New Orleans States-Item, 6/28/67

of District Attorney press release re Sheridan-Townley-Phelan.  (6/20/67)

"Garrison told me yesterday he has "many tapes' of Walter Sheridan interviewing his witness." (Russo).  Jim Squires, Nashville Tennesseean, 6/22/67

Was identified by Richard Townley as a former investigator for the McClellan Rackets Committee.  New Orleans States-Item, 7/12/67

Described as former FBI agent and Deparmentof Justice investigator in story that RFK named him to head his upstate New York office.  Native of Utica, 39, in 1965, Fordham graduate, five children.  New York Times (filed FBI II)  1/27/65

Capias warrent issued for Sheridan's arrest. Charged with public of Perry Russo.  Sheridan was seen in New Orleans 6/28/67.  New Orleans States-Item, 7/8/67

Says in Washington he'll return to New Orleans to face charges.  AP A064wx 837ped 12j1y67

"I did not bribe or attempt to bribe ferry Russo."  New York Times, 7/13/67

Surrenders at court clerk's office and posts a $5000 bond.  "I have not violated any laws of this state."  AP A066nu 644pcd 18j1y67

Attorneys Milton Brener and Herbert Miller file 12-page motion asking District Attorney be recused from acting as advisor to grand jury.  Subpoena stayed by Judge Bagert while he considers.  See Garrison.  New Orleans States-Item, 7/19/67  Picture

Ibid: Aligned with RFK.

Attorney Milton Brener obtains subpoenae for District Attorney, the entire grand jury, Gurvich, Alcock, Robertson and three members of the parish jury commission to appear "when the (Sheridan) hearing date is set.  New Orleans States-Item, 7/21/67

Judge Bagert refuses to dismiss motion to quash Sheridan subpoena, but stays it one day to enable appeal to State Supreme Court.

Sheridan subpoenaed for Chicago federal court in Hoffa bribery case.

Sheridana arraigned before Judge Brahney on charge of trying to bribe Perry Russo, pleads innocent.

Assistant District Attorneys Alcock and flurries charge, in long argument with Sheridan attorneys, that an unnamed Sheridan lawyer has said it would be "too risky" to allow Shaw to come to trial, and that their maneuvering in the Sheridan case is aimed at "insuring that Clay L. Shaw does not come to trial."  New Orleans States-Item, 7/27/67

Louisiana State Supreme Court stays Sheridan's appearance before grand jury until it can review lower court's orders.  New Orleans States-Item, 7/28/67

Louisiana Supreme Court rejects Sheridan's appeal against having to testify before grand jury.    AP B32 637pcd 7 aug67

State Supreme Court denies Sheridan appeal, saying "the show is not sufficient to warrant the exercise of our supervisory jurisdiction at this time."  New Orleans States-Item, 8/7/67

Attorney Milton Brener says he'll file pleadings for Sheridan in fed court.  Asked if would go all way to U.S. Supreme Court, said "We intend to do everything we possibly can."  New Orleans States-Item, 8/8/67

Files sued: in federal district court, asking for an injunction to stop District Attorney form forcing him to testify before grand jury.

Meanwhile Judge Bagert issues order for Sheridan to show why he should not be held in contempt for failing to testify after state Supreme Court turned him down.

Federal suit assigned to Judge Alvin B. Rubin.  New Orleans States-Item, 8/10/67

Zachary A (Red) Strate, New Orleans contractor convicted with Teamster boss and 5 others in 1964 of fraud and conspiracy, tells hearing in Chicago that Sheridan offered him wiretapping evidence in return for help in discrediting Garrison's investigation.  Says meeting took place at New Orleans hotel 6/12/67 arranged by Judge Malcolm V. O’Hara who had run unsuccessfully against Garrison for District Attorney in 1966.  Strate said no agreement reached.  Sheridan's attorney, Washington attorney Hubert J. Miller, Jr., recently an assistant U.S. attorney general called Strate’s testimony an absolute falsehood.

However Miller said the meeting took place when and where Strate said it did, and that Judge O’Hara arranged it.  Strate also said: "I gather Sheridan was working for Robert Kennedy.  He said he was interested in stopping the probe of the Kennedy assassination in New Orleans."  Not clear precisely who he meant was interested, although presumably he meant Sheridan, not Kennedy.  New Orleans States-Item, 8/19/67

Attorney Milton Brener argues before Federal Judge Rubin that Sheridan would be without legal counsel before the grand jury and could harm himself.  Assistant District Attorney Alcock argues they just trying to short circuit state procedures.  Says Sheridan absolutely will not be asked about the bribery charge against him.  Rubin takes under advisement.  New Orleans States-Item, 8/21/67

In Chicago, testimony by Strate and Judge O'Hara that Sheridan approached O'Hara through Edward Baldwin, who had been O'Hara's unsuccessful campaign manager.  Sheridan's purpose of stopping Garrison investigation described.

Brought out that in 2/67 O'Hara had tried to get wiretap affidavit from Baton Rouge Teamster business manager Edward Grady Partin, described as the key witness in Hoffa's Chattanooga conviction on jury-tampering, but that Partin refused.  New Orleans States-Item, 8/22/67

Hearing ends 8/22/, Hoffa denied a new trial as judge holds alleged bugging did not contribute evidence that led to conviction.  The defense had subpoenaed Sheridan, but did not call him as a witness.  (Hoffa’s attorney) Walsh explained "it was up to the government to put him on. The government did nothing to disprove the testimony of Strate or Judge O'Hara of the offer of help Chicago in exchange for help in New Orleans."  AP BR 837pcd 22aug67

Federal Judge Alvin Rubin rules Sheridan does not have to appear before the grand jury which would leave him "naked against those whom he concedes to be his enemies."  However judge refused a request by both Sheridan and Townley to enjoin Garrison from prosecuting them on charges of public bribery; held adequate procedures for their protection available in state courts.  At same time judge said he would hold hearing on their request for an injunction against future harassment and said at a pretrial hearing 9/5 would set trial date.  AP A092 28aug67

Brener files three motion in district court (not specified which one) to quash the charge against him, to recuse Garrison because of his spite against Sheridan, and to hold a preliminary hearing to determine whether he should be tried at all, as, of course, Brener claims he shouldn't because no case against him.  New Orleans States-Item, 8/31/67

Aaron Kohn, in calling for Judge O'Hara's resignation because of his testimony in Chicago, develops new twist in which he says Strate tried" to influence Sheridan not the other way round.  New Orleans States-Item, 9/6/67

Gov. McKeithen, discussing LIFE magazine series on crime in Louisiana, says the only reason he can figure out for it is the fact that Sheridan was indicted in Louisiana.  New Orleans States-Item, 9/14/67

Sheridan subpoeaned for 9/26 by federal grand jury investigating charges that $1 million was offered to Partin to change his testimony (which convicted Hoffa).  New Orleans States-Item, 9/23/67

Professes bewilderment that McKeithen could have blamed Sheridan's indictment for the LIFE charges.  Says he knew author Sandy Smith but Smith hadn't asked him for help and he gave none.  New Orleans States-Item, 9/26/67

Testified before federal grand jury looking into alleged conspiracy to free Hoffa, along with Gervais, attorney Edward M. Baldwin, and Red Strate.  Sheridan told a story after he came out to the effect that Judge O'Hara had told him he had information that would be helpful concerning the Garrison investigation, that he had no idea Strate would be at the meeting, and Strate "offered me Pershing Gervais." (?)  Said Strate tried to get him to provide evidence of wiretaps in Hoffa trial, and that he told Strate there was none.  New Orleans States-Item, 9/26/67

Sheridan's attorney (unnamed) files notice of appeal to 5th U.S. circuit court again t Judge Rubin 's dismissal of his suit against Garrison.  New Orleans States-Item, 10/24/67

KKK member Jules Rocco Kimble told District Attorney's men Sheridan advised him to stop talking with District Attorney's office and go to Canada.  Ramparts, 1/68, p. 68, William W. Turner

Perry Russo, in letter to Playboy editor in response to Garrison article in 10/67 issue, says few media been willing to be neutral about District Attorney's case, that Sheridan said when he came to New Orleans that he was there "to destroy Garrison" and that Sheridan and others like him do not know what the truth or objective reporting is.  Playboy, 1/68, p. 12

Long account of report that Sheridan warned McKeithen to lay off Partin.  Detailed description of Sheridan's role throughout.  New Orleans States-Item, 3/8/68

McKeithen says he met with Sheridan to reassure the Justice Department that what Louisiana is doing about Partin has no bearing on the case against Hoffa.  Said Partin couldn't be allowed open season in Louisiana just because he helped contact Hoffa.  New Orleans States-Item, 3/12/68

At Columbus, OH, hearing on Gordon Novel, William Gurvich testifies District Attorney once ordered him to arrest Sheridan and Townley, handcuff and beat them up.  Says District Attorney had vehement hatred for Sheridan and Gordon Novel.  Says District Attorney tried to frame Sheridan and Tonwley, and when this feel through had them indicted on charges of bribery.

The writer testifies he arranged for Novel's lie Detector test prior to writing a story about him.  San Francisco Examiner, Leslie H. Whitten, 3/5/68

Baton Rouge staffer Bill Lynch says Sheridan was involved in the incidents of the phone call records which the Justice Department says were destroyed by the FBI, but which J. Edgar Hoover said were turned over to Justice, making no mention of their being destroyed.  Says no one believes Justice's story, that the records bear on Justice's determination the preserve Partin and his testimony against Hoffa, and that Sheridan was involved.  New Orleans States-Item, 4/20/68

Sheridan has left NBC to campaign for Bobby Kennedy, no date given.  Bill Lynch says Sheridan has been part of a Justice Department feud with the State Labor Management Commission a over its campaign against Partin, which Justice fears might damage its case against Hoffa.  Says Sheridan leaned on McKeithen in March at same time Justice underling Michael Epstein was leaning on the labor commission.  New Orleans States-Item, 5/1/68

Testifies he borrowed $3,000 from RFK brother-in-law Stephen Smith for Hoffa witness, but returned it two days later when decided the transaction might look improper.  New York Times, 8/15/68  New Orleans States-Item AP, 8/15/68
Federal grand jury in Nashville investigates reports of attempts to bribe government witnesses in the Hoffa case after Sheridan says attempts being made "to this day."  New York Times, 10/4/68

Further mention of Sheridan's appearance at Nashville hearing [mainly about Partin].  Story says, probably referring to Partin, that Sheridan testified in a hearing here recently that he was offered $1 million to change his testimony in the Hoffa case.  Reference appears almost certainly to mean Partin, not Sheridan.  New Orleans States-Item AP, 10/4/68

Text of affidavit by Fred Leemans 1/6/69 says he lied when he said on the NBC program that District Attorney tried to bribe him, that he did so after receiving numerous anonymous telephone threats about information he had given the District Attorney, that an officer with a badge had warned not to talk about the Shaw case to the District Attorney, that Walter Sheridan and Irving Dymond had promised him help and bond if the District Attorney prosecuted him for going on the BBC program, and that Sheridan interviewed him for NBC in Dymond's presence in Kohn's office.  LA Free Press, 1/24/69

Aaron Kohn acknowledges that Sheridan interviewed Fred Leemans in his office 5/30/67 but that he, Kohn was in and out and did not take part in the interview.  [for Leeman’s affidavit to this effect (which the New Orleans States-Item, did not print) see LA Free Press, 1/24/69] New Orleans States-Item, 1/6/69  [Also see AIC Newsletter 1/25/69]

Perry Russo, testifying as state witness at Shaw Trial, said: "Sheridan and Townley weren't trying to report -- they were trying to create news.  Sheridan and Townley said they were only out to try to bust (Jim) Garrison down to his knees.  They would cut him down so he couldn't get elected dogcatcher.  Phelan attempted to report the news at first.  I don't know where he went wrong. Sheridan and Townley are scum."  New Orleans States-Item, [Proceedings] p. 4, 2/11/69

Sheridan and Richard Towley asks U.S. 5th District Court of Appeals to order dismissal of the District Attorney's public bribery charges against them.  Appeal filed after District Judge Alvin B. Rubin refused to enjoin the state prosecutions, although he did hold the defendants didn't have to honor subpoenae for the New Orleans Parish grand jury while the bribery charges are pending.  New Orleans States-Item, 2/27/69

Gov. McKeithen says he feared the federal LL&T suit was a campaign to smear him into laying off Partin.  Says he contacted Sheridan several times and was assured the feds were not out to get him.  New Orleans States-Item, 4/22/69

Sheridan and Townley win reversal in Fifth U.S. Court of Appeal of District Judge Alvin Rubin's ruling denying an injunction against District Attorney prosecuting them.  Appeal court orders a full federal court hearing on their ease.  New Orleans States-Item, 2/14/69

Tells Chattanooga court Partin's car was bugged but that the evidence was not used against him.  New Orleans States-Item, 8/19/69

U.S. Supreme Court refuses to hear Garrison's appeal against Federal court injunction against harassment obtained by Sheridan and Townley.  Action clears way for fed court hearing on their charge he persecuted them.  New Orleans States-Item 1/19/70

Served as McGovern investigator of GOP tricks in 1972 presidential campaign, credited with uncovering Dwayne Andreas quick bank charter after $25,000 donation to Nixon fund.  LA Free Press (Jack Anderson), 11/3/72 (See Watergate file)

Sherman, Mary, Dr.

New Orleans woman physician, found slain in her apartment on St. Charles (Street?) in 1964.  Found by apartment neighbor, Juan M. Valdes who was subpoenaed by District Attorney 5/24/67.  Body was mutilated and slayer had attempted to set fire to it.  Slayer not found.  New Orleans States-Item, 5/24/67

(Later reporter (to be located) say Dr. Sherman was cancer researcher at Ochsner clinic, and an associated in cancer implant technique with rats was David William Ferrie.)

Shilstone, Cecil M.

New Orleans owner of a testing laboratory.  With Joseph Rault, Jr. and Willard Robertson he organized the Truth and Consequences Club to raise financial support for the Garrison investigation.  AP A85nu 552pcs 24feb67

Described as longtime close friend of Gov. McKeithen.  Account of how Shilstone's testing lab, already with contract for the state controlled race-tracks and doing occasional work for the Sewage & Water Board, given testing contract for new domed stadium at McKeithen's urging.  Discussion of how to get around architects and engineers and their possible objections.  Friend of Mayor Schiro, too.  New Orleans States-Item, 8/26/67  City Hall Report, by David Snyder.

Address: 26 Audubon

With Rault and Robertson, subpoenaed by Shaw defense for pretrial hearing set for 9/11/67.  New Orleans States-Item, 9/6/67

At Shaw hearing, underwent extensive questioning by defense lawyers as to whether grand jury members were contributors to T&C.  Couldn’t remember that they were.  New Orleans States-Item, 9/12/67

Chairs $100 per plate testimonial banquet for Garrison after his reelection.  Mort Sahl master of ceremonies.  McKeithen absent because of death of his father but sends telegram.  Story carefully avoids saying how many present but names Aycock, Gremillion, Mayor Schiro and mayor-elect Landrieu.  No mention of T&C.  New Orleans States-Item, 1/21/70

Dave Snyder says 800 tickets sold without fanfare.  New Orleans States-Item, 1/24/70

Shull, Wilbur

Municipal judge, Columbus, OH, who heard fugitive charge against Novel and continued $10,000 bond.  AP B72 1024acs 3apr67

Siegenthaler, John

Described as editor of Nashville Tennesseean and former aide to RFK when attorney general.  Says all three trials -- Shaw, Ray and Sirhan -- have shaken public confidence in the administration of justice.  Oakland Tribune AP, 4/11/69

Simmons, James L.

Mesquite,Texas, postal worker who was railway worker on the overpass 11/22/63.  Testified at Shaw trial for state that he saw a puff of smoke by the fence when the shooting took place, but that by the time he could get to the fence he found only muddy footprints.  New Orleans States-Item, 2/15/69  AP 2/15/69

Simon, Joseph W. Jr.

MCC member, on executive committee.  Subpoenaed at same time as Carlos Marcello for Orleans Parish grand jury.  New Orleans States-Item, 9/29/67

Skolnick, Sherman

Described as legal researcher.  Filed suit in Chicago U.S. District Court charging National Archives with suppressing documents showing five men plotted to kill JFK at Army-Air Force football game 11/2/63 but shifted to Dallas three weeks later when JFK cancelled Chicago appearance.  Claims this is first suit against Archives.  Asks that Warren Report be declared void.  San Francisco Examiner AP (filed Warren Report-Archives), 4/6/70

See also 4/12/70 memo this file, memo on earlier suits against Archives and summary of earlier references to Chicago plot.

See also Misc-Study Groups:  New York Times, 4/7/70  Oakland Tribune, 4/7/70  Peoples World, 4/11/70  TIME, 3/20/70

Text, Skolnick-Minyard Interview, KABC Los Angeles, 4/7/70 & Skolnick-Kevin interview, 4/14/70

Smith, Charlie

Dallas justice of the peace before whom Arcacha Smith arraigned after his arrest, 4/3/67

Smith, D’Alton Carl

[Full name given in AP, 11/8/67]  Described as New Orleans contractor who divides his time between New Orleans and Los Angeles.  Indicted by East Baton Rouge Parish grand jury 9/28/67 on charge of offering $25,000 bribe to Aubrey Young to become a middleman in an effort to free Jimmy Hoffa by setting up a meeting with Partin.  New Orleans States-Item, 9/30/67

Man identifying self as D'Alton Smith surrenders at Denton, TX, and posts $1,500 fugitive bond.  Process of getting him back to Louisiana begins.  New Orleans States-Item, 10/4/67

Hearing set in Austin, TX, for 11/21/67 to decide whether Smith should be extradited.  New Orleans States-Item, 10/19/67

Los-Angeles -- Arrested at Laurel Canyon home on warrant issued from East Baton Rouge Parish.  Makes bail of $27,500, arraignment set for 11/10/67.  New Orleans States-Item, 11/8/67, also AP, 11/7-8/67

Fights extradition hearing in Austin, TX.  Attorney Jack Grady argues Smith’s offer of 25,000 to Aubrey Young was just a gesture to held a friend who was in a financial bind.  New Orleans States-Item AP, 11/29/67

Appears and surrenders at Baton Rouge parish jail, posts $7,500 court appearance bond and is released.  Accompanied by attorney Ossie B. Brown.  Released.  New Orleans States-Item, 12/30/67

Charged with attempted bribery of Grady Partin to charge his testimony about Hoffa.  Bond increased to $12,500.  New Orleans States-Item, 1/11/68

Pleads innocent to bribery charge.  New Orleans States-Item, 1/31/68

Trial delayed when defense attorney attacks constitutionality of public bribery law and the language of the indictment, also because labor boss Edward Grady Partin cannot be served with subpoena to testify (apparently sheriff’s officers couldn’t locate him).  New Orleans States-Item, 3/25/68

State Supreme Court, in a decision upholding the public bribery law, remands Smith's case for trial and refuses to rehear the state's case against Judge O'Hara.  Both involved alleged attempts to influence Partin's testimony against Hoffa.  New Orleans States-Item, 6/29/68

Trial begins at Baton Rouge.  New Orleans States-Item, 3/13/69

Trial continued after state says it can't produce Partin and Young as witnesses.  New date not yet known.  New Orleans States-Item, 3/14/69

Arrest of Aubrey Young as material witness ordered by Baton Rouge court.  New Orleans States-Item, 4/8/69

Trial gets under way with jury selection.  New Orleans States-Item, 4/10/69

Juror removed after reports he got a threatening phone call.  New Orleans States-Item,4/11/69

Trial day by day, ending in acquittal 4/17/69.  after only one defense witness called and he not flowed to testify.  New Orleans States-Item 4/14-19/69

Smith, Delores V. Mason, Mrs.
Member, new grand jury sworn in 9/6/67, selected by Judge O'Hara.  New Orleans States-Item, 9/6/67

She first woman juror in parish since 1964.  Women must volunteer for jury duty, and in this criminal district court jurors are not paid (only court in the state where they aren't) making it difficult to obtain jurors.  New Orleans States-Item, 9/7/67

With another member of the outgoing grand jury, Walter O. Eckert, Sr., she blasts MCC’s charges of organized crime in New Orleans as "one man's fantasy" and inveighs against making allegations, failing to produce proof and refusing to give information to proper officials.  New Orleans States-Item, 3/7/68

Smith, Merriman

UPI White House reporter.  In a gratuitous story praising Warren Rogers, Jr.'s LOOK piece on Shaw, he claims District Attorney told him early in 1967 that he hoped to nail at least one member of a downtown private club to which he did not have access and at least one management man on the New Orleans papers as pals, cronies or accomplices of Shaw.  Paints the whole show as fantasy based on spurious charges by dubious characters.  Oakland Tribune UPI, 8/19/69

Snyder, David

New Orleans States-Item.  One of the last to see Ferrie alive, described him as sick, bitter, scared, living on a diet of coffee, cigarettes and Jello; bottles and. bottles of pills.  New York Times, Roberts, 2/24/67

Somersette, Willie

Named as the Miami intelligence officer told by a Georgian, Joseph Milteer, in 4/63 that JFK would be assassinated.  Named in diary kept by Florida asst attorney general Seymour Gelber during extremist probe when he was Dade County assistant district attorney.  New Orleans States-Item, 9/27/68

Alcock says efforts to subpoena the dairy have been futile.  Gelber says he refused because informant’s name was revealed.  Alcock says it was already public knowledge.  Says Somersette infiltrated a group which included a man who allegedly predicted JFK's assassination from a high building.  New Orleans States-Item, 10/24/68

Songy, Robert

Co-lessee with Gordon Novel of the Jamaican Village bar at 800 Rampart.  Bar raided by vice squad 8/2/67 and two topless waitresses booked for obscenity.  They plead guilty when no lawyer shows up and are jailed.  Songy and the new co-lessee, Jay "Sonny" Bennett are sued by bar's owner, Edward Centa, to break the lease.  Centa claims Bennett operating without his cotenant. His unidentified lawyer claims Centa never been on the premises.   Centa says Novel sold his interest to Bennet without his knowledge and that Songy had promised to "straighten the Novel matter out" but never did.  New Orleans States-Item, 8/3-4/67

Judge Sanford Levy makes permanent the temporary injunction against operation of the club, but state drops effort to have it padlocked for a year.  Levies court costs of $750 against Songy and Bennett and awards $25 damages to Centa, orders the lease cancelled.  New Orleans States-Item, 8/11/67

Sorensen, Theodore

Former JFK aide.  Says in Moscow (answering questions before 60 members of the Institute of Soviet-American Relations) that Garrison "is seeking headlines and political publicity."  "To my knowledge, he has no new facts at all."  AP A104 1105aed 8aug67

Soto, Victor M.

39, among 17 persons arrested with Judge Haggerty in 12/17/69 raid on stag party.  When Haggerty acquitted, Assistant District Attorney John Volz said he will prosecute Soto for gambling and resisting arrest, and Joseph Zarza and Max A. Williams on obscenity charges.  New Orleans States-Item, 1/27/70

Soule, Frederick, Sr., Lt.
Commander of New Orleans police vice squad; subpoeaned among 39 defense witnesses by Dean Andrews.  New Orleans States-Item, 8/5/67

Subpoenaed and testified before grand jury looking into LIFE charges of organized crime.  New Orleans States-Item, 9/21/67

Speiser, Lawrence

ACLU attorney, Washington, DC office.  Asks Attorney General Ramsey Clark to investigate Garrison's probe for alleged misuse of power to silence critics.  New Orleans States-Item, 8/4/67

Spicer, Henry, Capt.

Described as director of international relations for International House.  Subpoenaed for grand jury 1/15/69 but told to ignore the subpoena by Alcock after he explained he was not the man Alcock sought to explain 1966 visit of for Venezuelan officials.  Spicer said he explained to Alcock that the man he wanted would be someone in the State Department's reception center.  New Orleans States-Item, 1/15/69

Spiesel, Charles I.

State witness in Shaw trial.  Testified he attended a party in French Quarter apartment with Ferrie at which Shaw was present and the assassination was discussed.  Under cross-examination says he has been hypnotized repeatedly and is involved in lawsuits.  AP 2nd NL, 2/7/69  New Orleans States-Item, 2/8/69

Back on the stand.  He and Judge Haggerty take jury to French Quarter in an attempt to locate the scene of the party he described.  New Orleans States-Item, 2/8/69

District Attorney staff appears not to have known Spiesel's background.  Alcock appears stunned during hypnotism account, refuses to answer questions afterward.  New York Times, Martin Waldron, 2/8/69

Sprague, Richard E.

Analyst of photographs taken in Dallas but ignored or avoided by Warren commission.  He finds five men running from grassy knoll afterward, evidence of a shot from the second floor of the Dal-Tex building, and no evidence of a shot from the 6th floor of the TSBD.  Berkeley Barb 15U21sept67

President, Personal Data Service, Hartsdale, NY.  Writes article in Computers & Automation saying the conspiracy involves more than 50 people, CIA and Dallas Police included; ''our assassins, two on knoll and two in buildings; no shots fired by Oswald or from "his" window.  Says Warren Report saw only 26 of 500 stills available.  KCBS (transcript from tape), 5/2/70  See Computers and Automation, 5/70

Squires, Jim

Reporter, Nashville Tennesseean, interview with Garrison 6/22/67. Most detailed account yet of Cuban involvement.

Stagg, Edward W.

Executive director, Council for a Better Louisiana.  Flew to New York with Gov. McKeithen to confer with LIFE officials on their charges of corruption in Louisiana.  New Orleans States-Item, 9/26/67

Starr, Jack

Alleged alias of Robert Perrin, late husband of Warren Commission witness Nancy Perrin Rich.  Penn Jones suggests there may have been two men exchanging the to identities.  Midlothian Mirror, 1/2/69

Stass, Frank J.

Registrar, Loyola University.  Testified Perry Russo student there.  APA188NU 1153acs 15 Mar67

States-Item, New Orleans
PMS except Sunday.  Owned by same company (Newhouse subsidiary) as Times-Picayune, which AMS daily and Sunday.  Story says editorial and news operations of the two papers being divided into two separate, autonomous divisions.  No explanation why or what it means, if anything.  AP C48, 2jun69

Statute of Limitations

Shaw defense says the state has six years from the time of the alleged conspiracy to prosecute.  3/18/67

Steele, Charles

New Orleans man who FBI says was hired for $2 by Oswald from an employment office to help hand out leaflets.  The other man hired by Oswald, Garrison assumes, was a Cuban, probably Manuel Garcia Gonzales.  New York Times, 2/26/67

Listed as Charles H. Steele, Jr. by state when it subpoena's him as witness for Shaw trial.  Described as the only person subpoenaed this day who is not a law officer.  Says Steel told Warren Commision Oswald hired him to pass out leaflets in 1963, that he passed them out without looking at the contents and left hastily when he saw TV cameras trained on him.  Said he had never seen Oswald before or again since.  New Orleans States-Item, 1/15/69

Testified for state 2/7/69.  Said he and another man were hired by Oswald to pass out leaflets in front of the International Trade Mart 8/16/63, that he never saw Oswald or the other man again.  New Orleans States-Item, 2/7/69

Stokes, George

New Orleans printer, cited for contempt for refusing, on advice of counsel Milton Brener, to answer question on printing of football cards.  New Orleans States-Item, 10/20/67

Storey, Robert G.

Special counsel for the State of Texas with Warren Commission.

Said of Garrison investigation that he knew nothing about it so could make no comment or predictions.  Said of the Warren Commission.  We did our best. ... We did not find concrete evidence ... beyond what is contained in the Report. ... I haven't heard anything (outside the Commission's report) except theories …”  AP Dallas news message to New Orleans,  18 Feb 67 820pcs

Storm Drain

(Usually called a sewer) on Elm Street near terminus of the steps down from the grassy knoll, from which Garrison says someone fired a .45 at JFK.  Story has pictures of opening at street level, and of access manhole behind the fence, also of federal agent picking up what District Attorney says was a .45 bullet, which he says means the government had to know at the time (12:40 p.m. according to TSBD clock in the picture) that more than one guns was fired.  LA Free Press, 12/22/67

Text, Garrison speech at Albuquerque 12/15/67, says drain on Elm is like concrete pillbox, 5½ feet high and connected with manhole behind picket fence.  Extensive system in former residential area, with drains 15 and 30 inches in diameter.  LA Free Press, 12/22/67

Strate, Zachary A. “Red”
New Orleans contractor, building of Fontainbleau Motor Hotel, convicted in 1964 with James Hoffa of the Teamsters Union of fraud and conspiracy.  At a healing in Chicago ordered by U.S. Supreme Court to determine whether illegal evidence was used in the conviction, Strate testified that Walter Sheridan had offered to give him evidence of government wiretapping in return for help in discrediting Garrison.  Strate said meeting took place 6/12,67 in a New Orleans hotel arranged by District Judge Malcolm V. O'Hara, who was defeated by Garrison's reelection.  Strate said "we left without agreeing to anything."  His statement called an absolute falsehood by Hubert J. Miller, Jr., Washington DC attorney who until recently was an assistant U.S. attorney general.  Now Sheridan's attorney, Miller said the meeting did take place at that time and was arranged by Judge O'Hara..  New Orleans States-Item, 8/19/67

Testimony continues, with O’Hara also on stand.  Both men describe their close friendship, with Strate paying all the bills in their travels.  Described Sheridan s intentions to wreck Garrison's probe, how he approached O'Hara through O' Hara' s 1965 campaign manager against Garrison.  Edward Baldwin, who on 7/19/67 appeared as Richard Townley’s attorney.  Strate says in 2/67 O'Hara tried to get affidavit of confessed wiretapping from Baton Rouge Teamster business manager Edward Grady Partin, but that Partin refused.  New Orleans States-Item, 8/22/67

Subpoenaed by New Orleans federal grand jury for 9/26/67 along with Pershing Gervais, Julian M. Levy, and Edward M. Baldwin.  New Orleans States-Item, 9/21/67

Strate's conviction with Hoffa and others upheld by federal judge in Chicago. New Orleans States-Item, 9/23/67

Appears from Miami at hearing to gather evidence for Supreme court on the O'Hara case.  Refuses to talk to newsmen.  Partin appears, but refuses to testify until he can be represented by an attorney who he says was unable to get away from Washington, Garrison also appears, says he wasn't subpoenaed but doesn't know why he was asked.  New Orleans States-Item, 3/14/68

Stroud, William

Identifies self in affidavit as former president of Century Surety Underwriters of Indiana, now president of Terra Management Corp of Miami.  Says he knew about 1 the bribe money for Charles Ward.  New Orleans States-Item, 6/26/69

St, Tammy Parish (Lacombe?)
According to Garrison, the locale of a training camp in the summer of 1963 for a band of 14 Cubans who became disgusted with JFK policy after he made it clear random raids against Castro would not be tolerated.  Disaffection came to head 7/31 when FBI raided the camp, confiscated weapons and explosives that were to be used in a planned assault on Cuba.  Claims Ferrie helped train them or was somehow connected:  Also that Ferrie and Shaw helped plan the assassination.  Group included William Moore.  Garrison insists he has seen a CIA photograph of Moore and Oswald.  Says he's told by Quiroga that the group was trained by a famous member of the Cuban underground known only as Peneque, with Ricardo Davis as liaison man between the Cubans and the unidentified Americans who were bankrolling them.  Nashville Tennesseean, Jim Squires, 6/22/67

Strout, Arthur E.
26  Boston dishwasher who reportedly flew to New Orleans 3/16/67.  Boston Traveler of that date said Strout had a picture of  Oswald and Jack Ruby together in Ruby's nightclub a month before the assassination.  Oakland Tribune UPI, 3/17/67

Report came over the radio.  Cab drivers. Etc. talking about it.  AP and UPI said they would run the story only if ordered to do so.  San Francisco Examiner, Leslie H. Whitten, 3/17/67

Sturgis, Donald

Arrested with Minuteman regional leader Richard Lauchli for illegal arms sale.  Decatur, IL, Herald, 5/20/64

Sullivan, J. Monroe

Executive director in 1963 of San Francisco World Trade Center.  Now assistant to director of the Port of Oakland.  Said Shaw was in San Francisco 11/22/63.  Had written he would be in San Francisco a couple of days and asked Sullivan to arrange a lunch.  Said he was not with Shaw at time learned of the assassination but Shaw's reaction appeared normal for the occasion.  Oakland Tribune, 3/3/67

Super, Monya Gray

c/o Margie Witt and Associates, Carondelet Bldg., New Orleans.  Among 18 state witnesses subpoenaed for the Andrews trial beginning 8/9/67.  New Orleans States-Item, 8/1/67

Identified as the stenographer who took down Andrews' testimony to the Warren Commission 7/21/64.  Testified at the Andrews trial, said her independent memory could tell her only the portion of his testimony in which Andrews said he saw Clay Bertrand run from him when he recognized Andrews in a bar.  New Orleans States-Item, 8/12/67

Swords, Merrick W., Jr.
6624 Center.  Member of grand jury (Term ending 8/31/67) that indicted Shaw, and with rest of jury subpoenaed by Shaw defense for pretrial hearing set for 9/11/67.  New Orleans States-Item, 9/6/67
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